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Jóola is a group of Atlantic languages spoken in Casamance (Senegal). In spite of the geographical closeness of Jóola languages and the cultural homogeneity of the communities that speak them, their degree of differentiation excludes treating them as dialectal varieties of a single language. Yet, this has been a common assumption for a long time, and therefore most of the Jóola languages are poorly documented, or not documented at all.

The present work is the first description of Jóola Banjal. It provides detailed analyses of the phonology, morphology, and syntax of the language which is spoken by approximately 7,000 people. The book should concern not only specialists of Atlantic languages but also general linguists and typologists, since it provides a presentation of Jóola Banjal morphosyntax that meets the current standards of typologically oriented language descriptions.

DESCRIPTION EN FRANÇAIS

Le jóola est un groupe de langues atlantiques parlées en Casamance (Sénégal). En dépit de la proximité géographique des langues jóola et de l’homogénéité culturelle des communautés qui les parlent, leur degré de différenciation ne permet pas de les traiter comme une langue unique diversifiée en plusieurs dialectes. La plupart de ces langues sont peu ou pas documentées du tout.

Ce travail constitue la première description du jóola banjal. Il présente une analyse détaillée de la phonologie, de la morphologie et de la syntaxe du jóola banjal. Il pourra satisfaire non seulement les spécialistes de langues atlantiques, mais aussi les spécialistes de linguistique générale et les typologistes dans la mesure où il présente la morphosyntaxe du jóola banjal selon les normes actuelles des descriptions linguistiques à orientation typologique.

Under these links you will find publications by the author and descriptions of further (West)Atlantic languages and cultures in monographs and paper collections:
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